
       Protokół Nr 21.2012
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które odbyło się 

w dniu 24 września 2012 roku w godzinach 1330– 1600

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji   w/g załączonej  listy    obecności;  na 
6 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 6.  W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
  Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy „Pod Kasztanami” - Maria Ścierańska,
 Kierownik Referatu Mienia Komunalnego - Zdzisław Smalec,
 Inspektor ds. ochrony zdrowia i pomocy społecznej - Magdalena Sulżycka.

Przyjęty porządek obrad:
1.  Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Działalność Środowiskowego Domu Samopomocy w Ełku.
4. Opinia  do projektów uchwał:
1) w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2012,
3) w sprawie określenia wysokości  stawek  podatku od nieruchomości  na 2013r.,
4) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2013 r.,
5) w sprawie określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów,
6) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2012r.,
7) innych  z  porządku  sesji  Rady  Miasta  zaplanowanej  na  dzień  25  września  2012r 

i dotyczących prac Komisji.
5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze. 
6. Sprawy różne i wolne wnioski.
7. Wizyta w Schronisku dla zwierząt w Ruskiej Wsi k/Ełku – wyjazd studyjny.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją  porządku 

obrad. 
Członkowie Komisji jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli zaproponowany porządek 

obrad j.w. 

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokółu z 

ostatniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół Nr 20.2012 z dnia 27 sierpnia 2012 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  



Do punktu  3-ego 
   Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy „Pod Kasztanami” Maria Ścierańska na 

wstępie powiedziała,  że Środowiskowy Dom Samopomocy "Pod Kasztanami" w Ełku jest 
placówką  pobytu  dziennego,  przeznaczoną  dla  osób  upośledzonych  umysłowo  oraz 
przewlekle chorych psychicznie, które nie wymagają leczenia szpitalnego. Celem działalności 
jest  integracja  osób o  podobnych  problemach,  nauczenie  aktywnych  sposobów spędzania 
wolnego czasu.  Poprzez czynne uczestnictwo w zajęciach terapeutycznych, prowadzonych w 
placówce wzrośnie poczucie własnej wartości osób z zaburzeniami psychicznymi, a poprzez 
możliwość  kontaktu  ze  specjalistami  z  różnych  dziedzin  odkryją  lub  zwiększą  w  sobie 
potencjał twórczy. Ważne jest, żeby rodziny osób z zaburzeniami psychicznymi,  które często 
nie  radzą  sobie  z  problemami  wynikającymi  z  przewlekłej  choroby  członka  rodziny, 
otrzymały specjalistyczne wsparcie. 

Działa  też  Klub  pod  Kasztanami  prowadzony  przez  Stowarzyszenie  „Ostoja”,  który 
prowadzi  zajęcia  w  co  drugą  sobotę  miesiąca.  Osoby  przebywające  w  naszej  placówce 
otrzymują dwa posiłki dziennie, częściowo odpłatne. Mamy też zatrudnionego psychologa na 
godziny.
Wywiązała się dyskusja.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski jakie rodzaj  niepełnosprawności 
posiadają osoby, które się zgłaszają na zajęcia?

 Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy „Pod Kasztanami” Maria Ścierańska od 
lekkiego  do  znacznego,  orzeczona  musi  być  grupa  inwalidzka,  upośledzenie,  choroba 
psychiczna – jest tutaj opinia psychiatry. Na pobyt wydawane są decyzje. Pierwsza z nich jest 
na czas określony na 3-miesiące. Później umowa jest przedłużana. Są to osoby, które jeszcze 
nie kwalifikują się do Domu Pomocy Społecznej.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – jakie są koszty funkcjonowania i 
potrzeby finansowe?

 Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy „Pod Kasztanami” Maria Ścierańska – 
dotacja  na jedną osobę około tysiąca  zł  – łącznie około 360 tys.  zł.  Na  funkcjonowanie 
otrzymujemy dotację od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. Natomiast obiady ze środków 
na zadanie własne.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – jakie są aktualne potrzeby?
 Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy „Pod Kasztanami” Maria Ścierańska – 

potrzeby to przede wszystkim działający klub. Gdyby była większa dotacja z miasta, to klub 
działałby w każdą sobotę, kwota 12 tys. zł. W ubiegłym roku w zajęciach klubu brała udział 
20 osobowa grupa.

Komisja,  po  zapoznaniu  się  z  informacją  o  działalności  Środowiskowego  Domu 
Samopomocy Pod Kasztanami w Ełku w glosowaniu jawnym – 6 głosami „za” zwraca się 
z  prośbą o  rozważenie  możliwości  dofinansowania  działalności  istniejącego  tam klubu w 
kwocie 12 tys. zł.

Do punktu  4- ego
Członkowie Komisji przystąpili do omówienia i zaopiniowania projektów uchwał związanych 
z pracą Komisji. 
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie  w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027, który zawiera zmiany:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
 1)  zwiększenie dochodów bieżących w 2012 o kwotę 1 058 247 zł, w tym z tytułu: 
  - zrealizowanych projektów nieinwestycyjnych w 2011r. - 445 839 zł,
  - uzyskanych dochodów własnych (odsetki, opłata targowa, pozostałe dochody) - 534 000 zł,
  - planowanych do realizacji w 2012r. projektów: Comenius „Uczenie się przez całe życie” – 
     43 408 zł i „Przez praktykę do zawodu” w oświacie 35 000 zł (łącznie 78 408 zł)
2) zwiększenie wydatków bieżących w 2012r. o kwotę 1 068 853 zł, w tym na:



 - wykonanie wyroku sadowego i wypłaty kwoty 28 249 zł z masy spadkowej (wydatki 
    Urzędu Miasta),
 -  oświatę  oraz edukacyjną opiekę wychowawczą  496 024 zł,
 -  obsługę długu – 384 000 zł,
 - pomoc społeczna – MOPS – 1 500 zł,
 - oczyszczanie Miasta i administrowanie targowiskiem – 159 080 zł,
3) zmniejszenie wydatków majątkowych w 2012r. o kwotę 10 606 zł, 
4) zwiększenia dochodów i wydatków bieżących w latach 2013 – 2015 związane są z 
   wprowadzeniem do planu budżetu nowych przedsięwzięć nieinwestycyjnych realizowanych 
   z udziałem środków z UE:
 -  (Comenius i „Przez praktykę do zawodu” – 100% dofinansowania z UE),
 - „Promowanie różnorodności kulturowej i artystycznej europejskiego dziedzictwa 
     kulturowego” – udział Miasta w 2014 r. – 50 000 zł,
2. w załączniku nr 2 do uchwały:
- korekta dochodów i wydatków w 2012r – 2015r. oraz wydatków bieżących na obsługę 
   długu w 2012r. , jak w pkt. 1,
3. w załączniku nr 3 do uchwały:
- wprowadzenie nowych przedsięwzięć realizowanych w latach 2012 – 2015:  „Promowanie 
   różnorodności kulturowej i artystycznej europejskiego dziedzictwa  kulturowego”, 
      „Przez praktykę do zawodu” – wartość przedsięwzięcia 429 800 zł,
      „ Uczenie się przez całe życie „ – Comenius,
      „ Budowa bieżni na boisku w Zespole Szkół Samorządowych” (inwestycja jednoroczna, 
     która zostaje przeniesiona do zadań wieloletnich), 
  - zmiany w przedsięwzięciach:
    „ I etap budowy Cmentarza komunalnego Nr 3 w Bartoszach k/Ełku” zmniejszenie 
    wydatków na inwestycje w 2013 r. o kwotę 600 000 zł (kwota przeniesiona na Budowę 
    bieżni na boisku w Zespole Szkół Samorządowych),
 „Budowa hali sportowej przy SP Nr 2” – zwiększenie wydatków w 2012r. o kwotę         
   342 000 zł,
 „ Budowa ul. Jakubczaka na os. Jeziorna” – zwiększenie wydatków w 2012r. o kwotę 
    253 000 zł.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany 
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  Ełku  na  lata  2012-2027,  w  głosowaniu  wzięło 
udział 6 radnych.  
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 6 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta 
Ełku na lata 2012-2027.
2)  Skarbnik Miasta  omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 
2012 rok w części dotyczącej prac Komisji. Proponowane zmiany obejmują:
pkt.  III) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Polityki 
Społecznej
1. Projekt „Ełckie Centrum Rewitalizacji Społecznej” – dział 852 rozdział 85295

Przeniesienie wydatków z działu 852 rozdział 85295 dotyczy realizacji Projektu „Ełckie 
Centrum Rewitalizacji Społecznej” nr umowy 2/P/2011 z dnia 26 października 2011r.
W związku z końcem realizacji projektu zachodzi konieczność zmiany kwoty dofinansowania 
w  umowie  z  Partnerem  -  Stowarzyszeniem  „ALTERNATYWA”.  Z  niewykorzystanych 
środków  na  płatne  animacje  dla  uczestników  projektu  (tj.  kino,  basen,  wynajem  sprzętu 
wodnego  –  kajaki,  kręgle)  przenosi  się  środki  na  dotację  dla  Partnera,  która  zostanie 
wykorzystana  na  opłaty  finansowe  tj.  prowadzenie  rachunku  bankowego  oraz  opłaty  za 
przelewy  elektroniczne  dotyczące  realizacji  projektu  „Ełckie  Centrum  Rewitalizacji 
Społecznej”.

W związku z wyjazdem dzieci i młodzieży z opiekunem na wycieczkę do Kadzidłowa oraz 
Rynu zachodzi konieczność ubezpieczenia uczestników projektu. W/w środki są przenoszone 



z  oszczędności  wynikających  z  przeprowadzenia  badania  ewaluacyjnego  projektu  „Ełckie 
Centrum Rewitalizacji Społecznej”. W związku z wyjazdem do Warszawy w celu zwiedzenia 
Muzeum  Powstania  Warszawskiego  oraz  Centrum  Nauki  Kopernika  przez  uczestników 
projektu (dzieci i młodzież) zachodzi konieczność przeniesienia niewydatkowanych środków 
z  wynagrodzeń  na  delegacje  krajowe  dla  pedagogów  ulicznych  oraz  animatorów  – 
opiekunów. 
2.  Miejski  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  od  maja  br.  realizuje  zadanie  związane  z 
funkcjonowaniem Zespołu Interdyscyplinarnego. Zgodnie z art 9a ust. 9a ustawy z dnia 29 
lipca 2005 o przeciwdziałaniu przemocy rodzinie (Dz. U. Nr 180, poz. 1493 z późn. zm.) 
obsługę organizacyjno – techniczną zapewnia ośrodek pomocy społecznej, dlatego zachodzi 
potrzeba zakupienia niezbędnych materiałów i usług na potrzeby funkcjonowania zespołu. 
W związku z powyższym dokonuje się następujących zmian w planie wydatków w budżecie 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ełku:
- wprowadzenie do planu wydatków w dziale 852 rozdziale 85205 paragrafu 4210 –  1 000 zł. 
Powyższe  środki  przeznaczone  zostaną  na  zakup  materiałów  biurowych:  teczek, 
segregatorów, kopert, papieru, xero, tuszu do drukarek, itp...
- wprowadzenie do planu wydatków w dziale 852 rozdziale 85205 paragrafu 4410 –  500 zł. 
Powyższe  środki  przeznaczone  zostaną  na  pokrycie  kosztów  związanych  z  podróżami 
służbowymi.
Są jeszcze autopoprawki do zmian w budżecie miasta Ełku na 2012 rok:
- dotycząca kwoty 5.500 zł na zabezpieczenie pokazu podczas otwarcia skateparku dla dzieci 
i młodzieży w Ełku,
- w zakresie realizacji projektu „Odlotowa Polska Wschodnia” - przeniesienie zaplanowanych 
środków w wysokości  4.048  zł  –  dotacja  celowa  przekazana  gminie  na  zadania  bieżące 
realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego,
-  przyjęciu  do  budżetu  po  stronie  dochodów i  wydatków  kwoty  64.962  zł  w  związku  z 
otrzymaniem  środków na  realizację  programu  Comenius  „Uczenie  się  przez  całe  życie”, 
którego beneficjentem jest Szkoła Podstawowa nr 5. Program Comenius będzie realizowany 
przez trzy lata tj. 2012-2014.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w 
budżecie miasta Ełku na 2012 rok, w głosowaniu wzięło udział 6 radnych.  
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  6 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku.

3) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił  projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek  podatku od nieruchomości  na 2013r. - proponowany wzrost stawek od 4,08 – 6,25%. 
Najwyższy wzrost % dotyczy podwyższenia stawki podatkowej o 2 grosze.  Ustalenie w/w 
stawek może przynieść 800 tys. zł wzrostu dochodu z tego tytułu.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,  w 
głosowaniu wzięło udział 6 radnych. 
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie   określenia 
wysokości  stawek  podatku od nieruchomości  na 2013r.

4) Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia 
wysokości  stawek podatku od środków transportowych  na 2013 r.  -  proponowany projekt 
uchwały  zawiera  wzrost  w  stosunku  do  stawek  obowiązujących  w  roku  212  zgodnie  z 
założeniem wieloletniej  prognozy finansowej miasta Ełku na lata 2011-2027. Zaplanowany 
wzrost stawek wynosi 4%, co zwiększa dochody z tego tytułu szacunkowo o około 42.000 zł.



Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Jerzy Czepułkowski  zwrócił  się  z  pytaniem – czy 
podwyżka  tego  podatku  nie  spowoduje  odpływu  przedsiębiorców  rejestrujących  swoje 
pojazdy w sąsiednich gminach?

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel powiedział, że te proporcje zostały zachowane. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,  w 
głosowaniu wzięło udział 6 radnych. 
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych na 2013 r.

5)  Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawki opłaty od posiadania psów – szacunkowa kwota dodatkowych wpływów wynosi 3.000 
zł.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  z  pytaniem  –  co  zrobiła  Straż 
Miejska jeśli  chodzi  o ściągalność opłat  za posiadanie psa? Czy sprawdzono ile osób nie 
płaci?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  powiedział,  że  zapyta  Komendanta  Straży 
Miejskiej, jak wygląda ta sprawa.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – windykacja mogłaby być lepsza, 
gdyby Straż Miejska się przyłożyła. Nie należy tej kwestii łączyć z płaceniem podatku.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział, że rejestracja płacenie opłaty za psa są 
to dwie różne sprawy.  Jeżeli  ktoś już psa zarejestrował jest możliwość ściągnięcia opłaty, 
problem jest gdy  pies jest formalnie nie zgłoszony przez właściciela.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,  w 
głosowaniu wzięło udział 6 radnych. 
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 4 głosami „za” przy 1 głosie  „przeciw” i 1 
głosie „wstrzymującym” zaopiniowali  pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  określenia 
wysokości stawki opłaty od posiadania psów

6) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil  Buksa omówił  projekt uchwały  zmieniającej  uchwałę w 
sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 
bezdomności zwierząt w 2012r. - Wojewoda Warmińsko-Mazurski wskazał,  że uchwała Nr 
XVIII.163.2012 Rady Miasta Ełku z dnia 27 marca 2012r. w  sprawie  przyjęcia programu 
opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  w  2012r. 
podjęta  została  z  nieistotnym  naruszeniem  praw  i  wniósł  o  dostosowanie  jego  treści  do 
obowiązującego prawa. 

Dotyczy  to  braku  zawarcia  postanowień  dotyczących  usypiania  ślepych  miotów  oraz 
wskazania gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich. 

Przedmiotowy projekt uzupełniony został o w/w kwestie i przekazany do zaopiniowania 
Powiatowemu Lekarzowi  Weterynarii  i  Towarzystwu  Opieki  nad  Zwierzętami  Oddział  w 
Ełku, którzy nie wnieśli uwag. 
Radni zwrócili  uwagę na konieczność poprawek literowych m.in.  w  § 1 pkt. VIII z małej 
litery „lecznice weterynaryjne”, wieś Chruściele.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,  w 
głosowaniu wzięło udział 6 radnych. 
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 6 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2012r.

Do punktu  5- ego
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel powiedział  na wstępie,  że opinia  Regionalnej   Izby 

Obrachunkowej do informacji o przebiegu wykonania budżetu miasta za pierwsze półrocze 
2012 roku jest pozytywna.



Następnie Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił informację o przebiegu wykonania 
budżetu miasta Ełku za I półrocze 2012 roku – budżet miasta Ełku zamknął się nadwyżką w 
wysokości 12.106.870,49 zł. Zrealizowano dochody budżetowe w wysokości 91.010.097,07 
zł, na poziomie 49,88% planu, w tym bieżące 71.808.719,38 zł, 53,50% planu i majątkowe 
19.201.377,69 zł, 39,81% planu. Wykonane wydatki wyniosły 78.903.226,58 zł na poziomie 
43,96% planu, w tym bieżące 65.607.981,62 zł (48,81% planu), majątkowe 13.295.244,96 zł 
(29,50% planu).  Na poziom realizacji dochodów główny wpływ miała realizacja dochodów 
majątkowych, w tym środków na inwestycje oraz sprzedaż mienia komunalnego. Sprzedaż 
mienia  komunalnego  został  zrealizowana  na  poziomie  49,60%  planu.  Subwencja  jest 
przekazywana zgodnie z harmonogramem.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel dodał, że biorąc pod uwagę dochody i wydatki budżetu 
miasta po 8 miesiącach tego roku trzeba będzie dołożyć po stronie wydatków do dodatków 
mieszkaniowych.  Jest  to  związane  z  naszymi  udziałami  w  funduszach  remontowych. 
Podobnie jest przy zadaniach zleconych, tutaj też dokładamy.
Komisja zapoznała się z informacją o przebiegu wykonania budżetu miasta Ełku za I półrocze 
2012 roku – nie wniesiono uwag.  

Do punktu  6- ego
Członkowie Komisji pojechali się z wizytą do  Schroniska dla Zwierząt w Ruskiej Wsi 

k/Ełku.  Na miejscu  oprowadzono radnych po pomieszczeniach  schroniska.  Radni  obejrzeli 
warunki w jakich przebywają zwierzęta.

Komisja po wizycie i zapoznaniu się z sytuacją Schroniska dla Zwierząt w Ruskiej Wsi 
k/Ełku prowadzonego przez EKO-AR spółka z o.o. w Kalinowie uważa, że przebywającym w 
schronisku bezdomnym zwierzętom zapewnia się dobrą opiekę, właściwe warunki bytowania - 
zgodne z ich podstawowymi potrzebami oraz właściwą opiekę weterynaryjną.  

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

